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PROTOKÓŁ NR XIX/2008 

z XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 28 sierpnia 2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 10
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji było 14 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     14. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecni radni. 

1. Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Lidia Przywojska   - Kierownik GOPS  

5. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

6.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

7.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

8.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

10.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 
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14.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

 

Porządek  obrad: 

 

1. Otwarcie XIX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Przyjęcie Sprawozdania z wykonania budżetu  Gminy Wierzchlas za  

I półrocze 2008 roku. 

6. Przyjęcie Sprawozdania  finansowego z działalności  Gminnej biblioteki 

Publicznej w Wierzchlesie  za I półrocze 2008roku.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  rozpatrzenie skargi na działalność kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w Wierzchlesie. 

b) rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy. 

c) wprowadzenie zmian do Lokalnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas. 

8. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie XIX  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować  i podejmować 

uchwały Rada Gminy.   

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

Ponieważ nie było uwag do przedstawionego porządku obrad poddany został on 

pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XVIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia 

7 sierpnia 2008r do dnia 28 sierpnia 2008r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji. 

 

Radny Józef Krzeszowski zwrócił się do Wójta z zapytaniem odnośnie 

odprowadzenia wody z drogi powiatowej na ul. Południowej w Wierzchlesie do 

urządzeń, które mają ta wodę odprowadzać do rowu i do kolektora. 

Budowa chodnik, jak wynikało z informacji Wójta  została w tym roku 

zakończona.  Woda od  sklepu „AGA”  zgodnie  z dokumentacja odprowadzana 

jest wzdłuż jezdni obok krawężnika, natomiast radny zapytał jak będzie 

odprowadzona woda z jezdni do rowu a następnie doprowadzona do kolektora. 

Kolektor miał spełniać rolę chroniąca  mieszkańców  przy tej ulicy od zalania, 

strat materialnych a ponieważ jest to duży odcinek drogi woda wraca zalewając 

posesje nr 96,97 podtapiając domy mieszkalne oraz budynki gospodarcze 

tworząc bajora na podwórkach. Woda dostaje się na podwórka przez bramy 

wjazdowe, ze względu na to, że pobocza  zarosły trawa  a pobocze i krawężnik 

obecnie spełnia rolę rynsztoku którym płynie woda. Na najbardziej 

newralgicznym odcinku gdzie jest ten kolektor, woda dostaje się na posesje. 

Radny zwrócił się z pytaniem jak problem ten zostanie rozwiązany ponieważ na 

odpowiedź czekają zainteresowani mieszkańcy? 

Wójt wyjaśnił, że temat został ujęty  bardzo obszernie i poruszonych zostało 

kilka wątków, po pierwsze wykonany został chodnik i przy krawężniku wąski 

pas wypełniony został tłuczniem, dlatego  że brakuje tam asfaltu i pas ten będzie 

zagospodarowany przez drogi powiatowe i będzie wykonana  nakładka na 

odcinku ok. 250 metrów więc  przy okazji utwardza tak zwany „rynsztok” 

dlatego, że popłynie  tam woda. 

Natomiast szczegóły odnośnie dalej położonych gruntów i poboczy to  jedynym 

wyjściem jest  spotkanie z Panem Antonim Burzyńskim na gruncie 

 i porozmawiać o szczegółach i konkretnych miejscach.  
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Radny Józef Krzeszowski zaproponował aby na przyszłą sesje rady Gminy 

poprosić przedstawicieli rejonu Dyrekcji  Powiatowego Zarządu Dróg. 

Nadmienił, ze na odcinku drogi od sklepu AGA do  samego końca chodnika jest 

spadek o ok. 10 % i wiadomo, woda sama    popłynie ponieważ jest to prawo 

fizyki . Problem newralgiczny jest tam gdzie  rozpoczyna się kolektor. Istniejący 

kolektor spełnia ok. 20% zadania  dlatego, ze nie ma kratek ściekowych. Istnieje 

jedna kratka ściekowa , która jest wybudowana na dodatek niezgodnie 

 z projektem i powinien ktoś za to odpowiedzieć. Wójt powiedział, że w tej 

sytuacji wskazane jest zaproszenie na sesję jak również spotkanie na gruncie  

i ustalenie rozwiązań technicznych z przedstawicielami Powiatowego Zarządu 

Dróg. 

Ponieważ nie było więcej uwag do przyjętej informacji, została ona poddana 

pod głosowanie i przyjęta do akceptującej wiadomości wraz z wyjaśnieniami. 

 

Punkt 5  

Przyjęcie sprawozdanie z wykonania  budżetu Gminy Wierzchlas za  

I półrocze 2008r.  

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że radni zapoznali się dokładnie ze 

sprawozdaniem na posiedzeniach Komisji. 

Ponieważ nie było uwag do Sprawozdania zostało ono poddane pod głosowanie 

i  przyjęte jednomyślnie do akceptującej wiadomości. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

Punkt 6 

Sprawozdanie finansowe z działalności Gminnej Biblioteki  Publicznej  

w Wierzchlesie za I półrocze  2008 rok.  

Skarbnik poinformowała, że materiał wszyscy otrzymali w zawiadomieniach na 

komisję. Temat ten był również omawiany na wszystkich posiedzeniach 

komisji. 

Radni nie mieli uwag  w związku z tym sprawozdanie poddane zostało pod 

głosowanie  i przyjęte jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

 

 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Rozpatrzenie skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchlesie.  
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Wprowadzenia do tematu dokonał sekretarz Gminy Leszek Gierczyk  

i powiedział, że temat omawiany był na posiedzeniach komisji i dotyczy skargi 

na nieprawidłowość działania kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie i to Rada Gminy jest kompetentna do  rozpatrywania 

takich spraw. Skarga wpłynęła do Samorządowego Kolegium Odwoławczego 

 w Sieradzu, które przekazało to sprawę  do rozpatrzenia. Sekretarz 

poinformował radnych, że w trakcie odczytywania projektu uchwały pominięte 

zostaną dane skarżące ze względu na ochronę danych osobowych na podstawie 

ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że dobrze byłoby aby już więcej Rada 

Gmina nie zajmował się rozpatrywaniem skarg  i tego rodzaju problemy 

powinno się już zakończyć. 

Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Sekretarza o odczytanie projektu 

uchwały  Nr XIX/ 108/2008  w/w sprawie. Ponieważ nie było uwag do treści 

projektu uchwały został ona pod  głosownie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

b) Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonał również Sekretarz Gminy  i powiedział, że 

sprawa ta również była omawiana na posiedzeniach Komisji i ze względu na 

fakt że osoba która wnosi skargę jest również stroną  w postępowaniu a druga 

stroną jest Gmina  to w tym przypadku możliwe jest odczytywanie danych 

osobowych. Następnie sekretarz odczytał projekt Uchwały Nr XIX/109/2008 

w/w sprawie.  Ponieważ nie było uwag do projektu uchwały zostało ona 

poddana pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło  

14 radnych.  

 

c) wprowadzenie zmian do Lokalnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci  i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący rady Gminy powiedział, ze temat był rozpatrywany na 

posiedzeniach komisji i powstały duże rozbieżności w związku z tym zwrócił 

się do radych o wypracowanie jednego stanowiska i wówczas po przerwie 

podjęta zostanie uchwała. 

Następnie Przewodniczący Komisji przedstawili swoje stanowiska; 

1) Maria Smolarek – Przewodnicząca Komisji rewizyjnej  powiedział, że 

Komisja po szczegółowej analizie  postanowiła stosunkiem głosów  

4 do 1  utrzymać dotychczasowe warunki regulaminu, natomiast 
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wnioskował za obniżeniem oceny z zachowania  z wzorowej na bardzo 

dobra. Jest to Punkt 4 regulaminu podpunkt 2. 

2) Jerzy Cieślak – Za-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa powiedział, 

ze Komisja postanowiła tak samo jak Komisja Rolnictwa. 

3) Marcin Kowalczyk -  Za-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty 

powiedział, ze Komisja wnioskowała o obniżenie  średniej ocen z 5,1 na 

5,05 w Gimnazjum oraz z 5,3 na 5,25 w Szkołach Podstawowych 

powiedział, że Komisja chciała powrócić do poprzedniego regulaminu 

ponieważ obecnie doszła do średniej  ocena z Religii, co spowodowało 

podniesienie średniej oceny.  Obecna skala jest niesprawiedliwa dla 

wszystkich uczniów, problem ten pojawia się w klasie V szkoły 

podstawowej, ponieważ jest nieparzysta liczba przedmiotów i przy trzech 

ocenach celujących średnia ocen w tej klasie nie wyjdzie 5,3 tylko 5,27. 

Jest to tylko jeden przypadek, a w klasie IV i VI jest już parzysta liczba 

przedmiotów i takiego problemu nie ma. Komisja również wnioskowała 

za obniżeniem   oceny z zachowania  z  wzorowej na bardzo dobra . Jest 

to Punkt 4 regulaminu podpunkt 2. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że odnośnie obniżenia oceny ze 

sprawowania  z wzorowej na bardzo dobrą  jest to Punkt IV regulaminu 

podpunkt 2 wszystkie Komisje są zgodne i będzie to  zapis wprowadzony już 

do uchwały. 

W temacie głos zabrał Wójt i powiedział, że na koniec czerwca wręczonych 

zostało 64 stypendia i jeżeli teraz obniżona zostanie poprzeczka to tych 

dzieci będzie bardzo dużo a co się z tym wiąże wydatkowane będą większe 

środki z budżetu gminy, natomiast impreza związana  z wręczaniem 

stypendiów będzie bardziej masowa. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze stypendia te powinny być 

przyznawane dla dzieci wybitnie  uzdolnionych i za szczególne osiągnięcia. 

A przede wszystkim dziecko powinno mieć wiedzę w głowie i z taka wiedza 

iść przez życie a niekoniecznie ze stypendium. 

Radny Karol Sakowski Za-ca Przewodniczącego Rady Gminy wyjaśnił, że 

nie chodziło to o obniżenie poprzeczki tylko o sprawiedliwość, żeby nie było 

to krzywdzące dla dzieci. 

Ponieważ nie było więcej  pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosownie wniosek Komisji Oświaty  dotyczący obniżenia średniej ocen za 

obniżeniem było 5 radnych,  przeciw obniżeniu było 8 radnych jeden radny 

wstrzymał się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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Rada Gminy większością głosów postanowiła nie wprowadzać zmian do 

regulaminu i nie obniżać średniej ocen.  

  

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący zwrócił się do Sekretarza z prośbą o odczytanie projektu 

uchwały Nr XIX/110/2008 w sprawie wprowadzenie zmian do Lokalnego 

Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu 

Gminy Wierzchlas. Ponieważ nie było uwag do treści projektu uchwały 

zostało ona poddana pod głosowanie i przyjęta została większością głosów. 

Za przyjęciem uchwały było 9 radnych, 4 radnych było przeciw, jeden radny 

wstrzymał się od głosu. W Głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

Punkt 8 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Punkt 8 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Wice-Przewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski  - podziękował jako 

przedstawiciel LZS-ów i w imieniu wszystkich klubów na terenie Gminy za 

zakup strojów sportowych, w których sportowcy wyglądają okazale i będzie 

w nich się lepiej grało.  

Następnie Radny Sakowski zapytał czy sytuacja prawna na ulicy Spokojnej 

w Wierzchlesie  jest do końca uregulowana z droga i stawianymi przy niej 

ogrodzeniami. Obecnie powstaje tam zębata  zabudowa ogrodzeń i dobrze by 

było, żeby nie pojawiły się problemy jak to już miało miejsce.  

Wójt wyjaśnił, że ul. Spokojna jest drogą wąską geodezyjnie, natomiast 

kiedyś ludzie dobrowolnie przesunęli się z płotami i każdy przesuwał się tak 

jak uważał to za stosowne. Obecnie jak mieszkańcy budują nowe ogrodzenia 

to prosimy ich, aby przesunęli się płotem. Ponieważ grunty prywatne zostają 

w pasie drogowym to nie możemy mieć uwag do tych mieszkańców tylko 

podziękować, że zabudowa płotowa jest taka a nie inna o czym Wójt 

doskonale zdaje sobie z tego sprawę.  
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Radny Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, żeby w miesiącu wrześniu 

zorganizować wspólne spotkanie radnych z terenu Wierzchlasu oraz 

mieszkańców ul. Spokojnej w Wierzchlesie i w miarę możliwości 

finansowych przez kolejne lata, wyprostować przynależność majątkową  

i notarialną jako urzędu Gminy pod względem prawnym i geodezyjnym  

tych części działek, które zostały już oddane przez właścicieli pod drogę. 

Należy również przekonać mieszkańców, żeby  nie prosili o rekompensaty 

 z tytułu przekazanych już działek w stosunku do mieszkańców, którym 

zapłacono już za przekazanie działek pod  drogę. 

Wójt powiedział, że teraz  będą wydawane decyzje zatwierdzające podział 

kilkunastu działek w celu poszerzenia drogi w Łaszewie i są to koszty  

w granicach 10.000 zł, natomiast w Wierzchlesie na ul. Spokojnej jest 

kilkadziesiąt działek i koszty te będą jeszcze większe.  

Radny Jacek Młynarczyk - powiedział, ze jak ruszą prace przy budowie 

oczyszczalni ścieków to rozkopana zostanie ulica Szkolna ponieważ będzie 

ona wówczas głównym węzłem komunikacyjnym, dlatego już teraz powinny 

być prowadzone rozmowy z mieszkańcami. 

Wójt powiedział, że jest za nieformalnym załatwieniem tej sprawy, czyli: 

mieszkańcy przesuną się z płotami do wyznaczonej dobrowolnie linii i tak 

pozostawić temat, uważa że tak byłoby najlepiej . 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli Gmina ma otrzymać 

działki to powinno to być zapisane i na samym początku powinny być 

prowadzone rozmowy z mieszkańcami ulicy Spokojnej.  

Wójt, wyjaśnił, że wiele jest takich sytuacji np. w Przycłapach. Tam gdzie 

ma być budowany chodnik są to grunty prywatne, a Zarząd Dróg 

Powiatowych nie ma zamiaru przekazywania tych gruntów bowiem jest to 

bardzo kosztowne.  

 

1) Radna Maria Smolarek – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

powiedziała, że zwrócili się do niej mieszkańcy drogi w Mierzycach 

znajdującej się przy rozwidleniu  drogi przed Kościołem. Jest to 120 metrów 

i znajduje się przy niej 5 posesji. Mają oni okropne warunki bowiem część 

mieszkańców, którzy przyjeżdżają do kościoła czy na jakąkolwiek inna 

imprezę traktują w pewnym sensie tą drogę jako parking. Dlatego jeśli  

w przyszłym roku będzie budowana przez miejscowość Mierzyce droga  
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w ramach „szlaku bursztynowego” to zwróciła się z prośbą o wyasfaltowanie 

tego odcinaka drogi.  

Wójt powiedział, ze jest to w pasie drogi powiatowej i zwróci się do 

Starostwa Powiatowego, aby ujęli ten odcinek drogi w  projekcie „szlaku 

bursztynowego”.  

 

2) Radna Barbara Puczkowska - zwróciła się z ponownym zapytaniem 

odnośnie postawienia przystanków autobusowych na ulicy Kasztanowej  

w Kraszkowicach. 

Wójt – wyjaśnił, że prowadzona była ostatnio rozmowa z przedstawicielem  

dróg Wojewódzkich, w której uczestniczyła również radna  Puczkowska i już 

więcej co do tej rozmowy nie ma co dodać  bowiem jest to pas drogi 

wojewódzkiej. 

Radna zapytała czy poczynione zostały dalsze kroki m.in. wystosowanie 

miało być pismo? 

Wójt odpowiedział, że jeszcze nie, jednak w najbliższych dniach zostanie 

takie pismo wysłane.  

3) Radny marek Leszczyk – zwrócił się z ponownym wnioskiem dotyczącym 

wycięcia akcji na drodze powiatowej z Krzeczowa do Kochlewa. Drzewa te 

zarastają pobocza i jest bardzo słaba widoczność. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Sekretarza Gminy o przybliżenie 

tematu dożynek gminnych, które znów powracają do tradycji. 

 

4) Sekretarz Leszek Gierczyk powiedział, że powstała piękna inicjatywa aby 

wznowić  tradycje dożynek gminnych i odbędą się one bez przeszkód w dniu 

14 września w Mierzycach  (niedziela) . Harmonogram dożynek został 

przekazany wszystkim radnym i sołtysom. W dniu 27 sierpnia odbyło się 

spotkanie organizacyjne i zwrócił się do radnych o aktywny udział  

w dożynkach jako zaproszeni goście. Powiedział, że odbędzie się konkurs na 

najpiękniejszy wieniec dożynkowy. Jest informacja z kilku sołectw, że takie 

wieńce zostaną przygotowane i zwrócił się o wyłonienie 5 osobowej komisji 

oceniające najpiękniejsze wieńce. Zostaną również ufundowane nagrody 

finansowe dla sołectwa w następujące wysokości  za  I miejsce 2.000 zł,  

za II miejsce  - 1.500 zł, za zajęcie III miejsca 1.000 zł.  

Przeprowadzony zostanie również drugi konkurs na najlepsze gospodarstwo 

agroturystyczne w gminie. Sekretarz powiedział, że jest kilka takich 
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gospodarstw na terenie gminy i bardzo prężnie się rozwijają. Jedno z tych 

gospodarstw otrzymało nawet nagrodę. Jest to II miejsce w Województwie. 

Gmina liczy na aktywny udział jednostek straży pożarnej  i młodzieży ze 

szkół. Ponadto mamy deklaracje programu artystycznego  z Gimnazjum  

w Mierzycach jak również z Przedszkola w Kraszkowicach.  

Następnie Sekretarz zwrócił się do radych o wytypowanie kandydatów do 

Komisji. W skład Komisji weszli: 

1) Artur Piosczek-  Przewodniczący Rady Gminy. 

2) Karol Sakowski Wice-Przewodniczący Rady Gminy. 

3) Maria Smolarek  - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

4) Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej.  

5) Andżelika Kucharska-Bociąga – Pracownik Urzędu Gminy. 

Ponadto Sekretarz apelował do Pani i Panów sołtysów z terenu Gminy żeby do  

5 września 2008 roku zgłosić udział w konkursie wieńców dożynkowych. 

Nadmienił, żeby wieńce były skromniejsze ale nie należy ich zamawiać  

u profesjonalistów tylko wykonać własnoręcznie. Ponadto punktowane będą 

tzw. przyśpiewki które towarzyszyć będą prezentacji wieńców dożynkowych 

oraz zorganizowanie pocztów czteroosobowych w strojach ludowych jeśli dane 

miejscowości posiadają do niesienia wieńców. 

Sekretarz zwrócił się z prośba  o pomoc w zorganizowaniu pokazów maszyn 

rolniczych  lub którzy znają osoby które taki sprzęt posiadają i udostępniły by 

go na czas organizacji dożynek.  

Wojewódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego zorganizuje  wystawa produktów 

rolniczych. 

6) Sołtys wsi Przywóz Andrzej Stasiak powiedział, że dożynki gminne 

zorganizowane są w nieodpowiednim terminie bowiem jest to ostatni dzień 

zbierania podatku. 

7) Radny Jacek Młynarczyk  poruszył temat sieci placówek oświatowych na 

terenie gminy. W ubiegłym roku przegłosowany został wniosek o utrzymaniu 

placówek oświatowych na jeden rok i niektórzy z radnych liczyli iż obecna 

koalicja rządząca  wprowadzi tak zwany „bon uczniowski” , które miały 

polepszyć kondycję finansowa naszej gminny poprzez dotację 

 i pozyskiwanie środków zewnętrznych  ze strony rządowej. Jednak tak się 

nie stało. Radny powiedział, że walczył o pieniądze na pewne zadania lecz 

nie udało się a pieniądze są tylko ukryte i  dostrzega że głęboka reforma 

naszego systemu szkolnictwa  jest potrzebna. Wnioskował aby na 

najbliższych posiedzeniach  Komisji    ponownie zająć się  analizę Gminnego 
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Programu Rozwoju Oświaty na terenie Gminy oraz zastanowić się czy tak 

powinno pozostać czy należałoby zmienić nasz system szkolnictwa. 

Radni zajmą się tematem na posiedzeniach Komisji.  

 

8) Radna Maria Smolarek  zgłosiła wniosek z prośbą o przegłosowanie do 

nowego budżetu gminy na 2009 rok  w sprawie zaplanowania  środków na 

promocje Gminy Wierzchlas.  

 

9) Wójt nadmienił, jako ciekawostkę  że oświata pochłania bardzo dużą część 

budżetu gminy subwencja oświatowa wynosi  4.460.000 zł koszty te które są 

w subwencjonowane  wynoszą 4.960.000 zł. koszty  ogólne jakie pochłania 

oświata są to szkoły, przedszkola oraz dowożenie uczniów, które też nie jest 

dotowane.  Wynosi  to 6.260.000 i jest to różnica miedzy kosztami 

 a subwencją 1.800.000 zł. lawinowo rosną koszty utrzymania placówek 

oświatowych.  

 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział aby tematem sieci placówek 

oświatowych zająć się na najbliższych posiedzeniach Komisji Rady Gminy.  

 

Punkt 9 

Zakończenie obrad  XIX sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XIX sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 10
00

. 

 

 


